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روایت داغ

جوابجادوگربهدعوتکیروش
نهغلیظ!

علی کریمی بار دیگر صحبت های آتشــینی 
را مطرح کرده؛ او وقتی با ســوالی درباره دعوت 
کی روش از خودش بابت حضور در امارات مواجه 
شده، این طور واکنش نشان داده است:  »ما نیازی 
به دعوت کســی نداریم!« کریمی درباره شانس 
قهرمانی ایران در جام ملت ها نیز گفته است:  »مگر 
غیر از این است؟! ما تیم اول آسیا هستیم و آیا نباید 
شانس اول قهرمانی باشیم؟ من کاری به کسی که 
آن جا حضور دارد، ندارم، اما آیا تیمی که 7، 8سال 
است که در رده اول آســیا قرار دارد، اکنون نباید 
شانس قهرمانی باشــد؟! عملکردمان هم که در 

جام جهانی خوب بود«.

داد
روی

پولاد امین| بی تردید تاکنون خبردار شده اید که روز گذشته 
اسامی فیلم های بخش مسابقه اعلام شده و مشخص شده است 
که چه فیلم هایی قرار اســت در ماراتن 10 روزه جشنواره حضور 
داشته باشند. آثاری از کارگردانان چند نسل سینمای ایران شامل 
فریدون جیرانی، رسول صدرعاملی، کیومرث پوراحمد، محمدرضا 
هنرمند، نرگس آبیار، پرویز شهبازی، بهرام توکلی، محسن تنابنده، 
رضا میرکریمی، محمدحسین مهدویان، سعید روستایی، علیرضا 
رئیسیان، آزیتا موگویی، مونا زندی حقیقی، مهدی جعفری، مهدی 
علی میرزایی، یلدا جبلی، مرتضی علی عباس میرزایی، سیاوش 
اسعدی، نیما جاویدی، همایون غنی زاده و صفی یزدانیان که بهمن  
ماه امسال برای رسیدن به ســیمرغ های زمینی جشنواره رقابت 

خواهند کرد. 
فهرستی که به  عنوان فیلم های بخش مسابقه سینمای ایران 
اعلام شــده، در عین این که فهرست نویدبخشی است و می تواند 
نوید دهنده روزهایی خوب برای علاقه مندان سینمای ایران باشد، 
اما از دیگر ســوی غایبان نام آشــنایی در این بین وجود دارند که 
حضورشان می توانست به گرمای جشنواره بیفزاید؛ نام هایی که 
می شد گستره وسیعی چون کارگردانان نسل اولی سینما مانند 
مســعود کیمیایی و داریوش مهرجویی و... را نیز شامل شود اما 
در مطلب پیش  رو ما بنا را گذاشته ایم بر غایبانی که امسال فیلم 

داشتند و می توانستند در جشنواره حضور داشته باشند و نیستند!
ستارگان غایب

باورتان می شود ســه نفر از پرطرفدارترین ستارگان سینمای 
ایران در این فهرست فیلمی ندارند؟

بله؛ در میان فیلم های معرفی شده نه نامی از رضا عطاران وجود 
دارد و نه شهاب حسینی و نه البته ترانه علیدوستی. آن هم در حالی 
که دو ستاره مرد غایب -که عطاران پرفروش ترین بازیگر سال های 
اخیر و شــهاب حســینی جهانی ترین و معتبرترین سوپراستار 
ســینمای ایران- بیکار هم نبوده اند. ترانه علیدوســتی اما بعد از 
فروشنده اصغر فرهادی تا کنون در فیلم دیگری بازی نکرده است و 

شاید سال آینده او را با تفریق مانی حقیقی در سینما ببینیم.
رضا عطاران که ســال گذشته با فیلم مصادره مهران 
احمدی نامزد جایزه بهترین بازیگر نقش اول مرد شد، 
امسال از نامدارترین غایبان جشنواره است؛ با این که 
این بازیگر امســال در فیلم زیر نظر نخستین فیلم 
سینمایی مجید صالحی به ایفای نقش پرداخته بود، 

اما نامی از این فیلم در جشنواره نیست.
شهاب حسینی اما پرکارتر هم بوده و با فیلم های 
نرگس ساخته پیام اســکندری، آن شب کوروش 

آهاری –که در آمریکا فیلمبرداری شد- لابیرنت امیرحسین ترابی، 
لابی محمد پرویزی و نبات پگاه ارضی می توانســت در جشنواره 
حضور داشته باشد، اما این فیلم ها هیچ کدام نتوانستند در بخش 
مسابقه یا حتی بخش نگاه نوی جشنواره حاضر باشند تا تردیدهای 

فراوانی در مورد کیفیت آنها به وجود آید.
پرکارترین ها 

در عوض امسال سال خوشبختی بازیگران دیگری بوده که در 
این بین مهرداد صدیقیان سرآمد دیگران است و امسال با چهار فیلم  
ایده اصلی، سمفونی نهم، طلا و سونامی در جشنواره حضور دارد. 
بعد از صدیقیان هم چند بازیگر سه فیلمه وجود دارند. بازیگرانی 
چون علی مصفا با فیلم های سال دوم دانشکده من، روز های نارنجی 
و مردی بدون سایه؛ سعید آقاخانی  با فیلم های بنفشه آفریقایی، 
قســم و حمال طلا؛ فرهاد اصلانی  با  متری شــیش ونیم، مردی 
بدون ســایه و مســخره باز؛ بهرام رادان  با  آشفتگی، ایده اصلی و 
سونامی؛ بابک حمیدیان با فیلم های معکوس، مسخره باز و سال 
دوم دانشکده من؛ مهناز افشار  با فیلم های آشفتگی، قسم و ناگهان 
درخت و البته پانته آ پناهی ها که این روزها با سریال بانوی عمارت 
روی آنتن است، با فیلم های جمشیدیه، درخونگاه و ناگهان درخت 

در جشنواره جزو بازیگران پرکار محسوب می شوند.
حامد بهداد، جواد عزتی، پیمان معادی، نوید محمدزاده ، مهران 
احمدی، پریناز ایزدیاز، هدیه تهرانی و لیندا کیانی هم بازیگران دو 

فیلمه امسال هستند.
فیلم های غایب

در میــان فیلم ها هم بــه نام هــای غایبــی برمی خوریم که 
حضورشان در جشــنواره قطعی به نظر می رسید؛ 

گذشته از ما همه با هم هستیم پرستاره کمال تبریزی که به  نظر 
می آمد از جنجالی ترین فیلم های جشــنواره باشد، زندانی های 
مسعود ده نمکی هم حضورش در جشنواره قطعی به  نظر می رسید، 
نه به خاطر کیفیت فیلم های قبلی سازنده اش به این دلیل که حتی 
بدترین فیلم های ده نمکی هم( جایی تضمین شده در جشنواره 

داشتند و زندانی ها نیز از این قاعده مستثنی به  نظر نمی آمد.
از این دو فیلم اگر بگذریم، نمی توانیم فیلم های پرســروصدا و 
جنجال سازی چون ژن خوک سعید سهیلی، جن زیبای مهرداد 
فرید، مشــت آخر مهدی فخیم زاده، مصائب شــیرین 2 علیرضا 
داودنژاد، بازیچه محمدعلی ســجادی، ســرکوب رضا گوران و  
سامورایی در برلین مهدی نادری را به عنوان غایبان مهم جشنواره 
نادیده بگیریم. البته اینها تنها فیلم های شناخته شده ای نیستند که 
در جشنواره امسال حضور نخواهند داشت. دختر شیطان قربان 
محمدپور، چهار انگشــت حامد محمــدی، بی وزنی مهدی فرد 
قادری، دو طبقه روی پیلوت ابراهیم ابراهیمیان، روسی امیرحسین 
ثقفی، لابیرنت امیرحســین ترابی، رویای سهراب علی قوی تن و 
خداحافظ دختر شیرازی افشین هاشمی نیز اگر در جشنواره بودند، 

می توانستند نگاه های زیادی را به خود معطوف سازند.
دلایل غیبت

با این که بسیاری از فیلم های غایب به  دلیل انتخاب نشدن توسط 
هیأت انتخاب فیلم ها راه به جشنواره نیافته اند، اما بعید نیست در 
مورد شماری نیز این قضیه به پیشنهاد کمال تبریزی برگردد. او 
چند هفته پیش گفته بود که »فیلم هایی مانند مارموز که کمی 
حساسیت برانگیز است، نباید قبل از نمایش عمومی در جشنواره 
فیلم فجر نمایش داشته شوند. جشــنواره فیلم فجر تبدیل شده 
به محلی که افرادی از نهادهایی گزارش فیلم و آثــار آن را ارایه 
می کنند و این مسأله فیلمسازان را دچار سختی و مشکلات 
می کند و در راه گرفتن پروانه نمایش دچار مشکل می شوند. 
پیشنهاد من این است که اگر فیلم هایی همچون مارمولک 
و یا مارموز ساخته می شود که بعضا موضوعات حساسی دارد، 
اصلا در جشنواره های فیلم فجر و یا جشنواره های دیگر 
نمایش داده نشود و مستقیم از تولید به نمایش 
برسد. به فیلمسازان نیز توصیه می کنم اگر 
فیلمی ســاختند که تصور می کنند برای 
گرفتــن پروانه نمایش دچار مشــکل 
می شوند، بهتر است که قید حضور در 
جشنواره فیلم فجر را بزنند و فیلم شان 
را مســتقیم اکران و جشــنواره را 

فراموش کنند.

جایشماخالی!
  پرفروش ترین، جهانی ترین و محبوب ترین بازیگران سینمای ایران امسال در جشنواره فیلم ندارند

نهزبانفارسیبلداستونهکارتملیدارد!
   چرا کی روش نمی تواند شهروند افتخاری ایران شود؟

شهروند| مصطفی کواکبیان، نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اسلامی، نخستین کسی بود که اعلام کرد 
به  دلیل موفقیت هایی که کی روش در  8 سال گذشته در 
ایران به دســت آورده،  عنوان شهروند افتخاری به او  داده 
شود. پس از آن صحبت  های بسیار زیادی در رابطه با این 
پیشنهاد در جامعه فوتبال مطرح شد، اما معلوم  نیست که 
درنهایت چنین عنوانی به مرد پرتغالی داده خواهد شد یا 
خیر! جالب اینجاست که حسن روحانی رئیس جمهوری 
ایــران در جمع اســتادان و دانشــجویان مرکز آکادمی 
تاجیکستان در تاریخ 19 شهریور 1393 درباره  شهروند 
افتخاری ایران گفته بود:  »هر آشنای زبان فارسی، ایرانی 
اســت؛ هرچند هر ایرانی، فارسی زبان نیست و در  جهان 
فرهنگ و تمدن ایرانــی، زبان های گوناگونــی از آذری 
و ترکی و کردی وجود دارد. هر کس که به زبان  فارســی 
سخن بگوید و زبان حافظ و سعدی و رودکی و فردوسی 
و مولوی را بفهمد شــهروند افتخاری ایران  محســوب 
می شــود.« حالا اما یکی از نمایندگان مجلس پیشنهاد 
داده که به پاس زحماتی که کی روش در ایران  کشیده او 
را شهروند افتخاری کشورمان کنیم. منتهی کی روش در 
تمام این سال ها حتی زبان فارسی را هم یاد  نگرفته و حتی 
در ظاهر هم نمی توان طبق گفتــه رئیس جمهوری او  را 
شهروند افتخاری ایران قلمداد کنیم. به هر  صورت اعطای 
چنین عنوانی به ســرمربی پرتغالی تیم ملی باید توسط 
هیأت دولت بررسی و سپس درباره اش  تصمیم گیری شود. 
به هرحال نکته قابل توجه دیگر هم اینجاست که کی روش 
در تمام این سال ها برای کاری  که در فوتبال ایران انجام داد 
پول بسیار خوبی هم گرفت و فوتبال ایران که با اقتصادی 
بیمار روبه رو است این  مربی را به یکی از گران ترین مربیان 
ملی جهان تبدیل کرد. کی روش هم هر وقت در ایران بوده 
از ساعت مچی  با بندی که شکل پرچم ایران است استفاده 
کرده و بسیاری از طرفدارانش اعتقاد دارند که او از هر فرد 
دیگری  ایرانی تر اســت. اگر کی روش شهروند افتخاری 
ایران شود، باید پاسپورت و کارت ملی و شناسنامه ایرانی 
برای او  صادر شــود و دیگر مشــکلی هم از نظر اقامت و 
ویزای کار در کشــور نخواهد داشــت. منتهی حتی اگر 
بخواهیم  صحبت های رئیس جمهوری را مدنظر قرار دهیم 
می توانیم مردم افغانستان که فارسی زبان هستند را مثال 
بزنیم.  آنها با این که فارســی زبان هستند اما برای حضور 
در ایران باید ویزا بگیرند و شــهروند افتخاری به حساب 
نمی آیند.   در هر صورت احتمال این که چنین اتفاقی برای 
کی روش در ایران رخ بدهد خیلی کم است. حقیقت امر 
اینجاست  که اگر او کار بزرگی در فوتبال ایران انجام داده 
همان طور که اشاره شد دستمزد و امکانات خوبی هم برای 
آن  دریافت کرده و خیلی بعید اســت که موضوع اعطای 

شهروند افتخاری به او شکلی جدی به خود بگیرد. 

هیجان انگیز

 رضا کیانیان خاطرات جالبی از  آن زمانی دارد که نقش روحانی سریال کیف انگلیسی را بازی کرده است. او از ناظری 
می گوید که همان زمان تلویزیون همراه او فرستاده است:»وقتی  اولین   پلان   را   بازی   کردم     به  ضیاءالدین   دری   گفته   بود   که 
   لحن ام   شبیه   امام   است  .  دوباره   بازی   کردم   و   همان   آقا   گفت   لحن ام   شبیه   آقای   مطهری   هست  . دوباره   بازی کردم گفت   که  
 لحنم   شبیه   آقای   فلسفی   است  . من   هم    گفتم   این   آقا   درست   می گوید،  عمامه   و   لباسم   را   درآوردم   و   گفتم     نقش   را   همین  
 آقا   بازی   کند .  دری   ناراحت   شد   و   گفت   چرا   بازی   نمی کنم  !   گفتم   مرد   حسابی   روحانیت   سنتی   سه   لحن   بیشتر   ندارد   و   اگر  
 بخواهم   با   لحن   دیگری   صحبت   کنم   که   روحانیت   سنتی   نیست .  بعد   گفتم   لحن   دیگری   هم   هست   که   مختص   روحانیون  

 آذری   هست  . بعد   از   کلی   سعی   و   تلاش   و   مشورت   با   لهجه   آذری   بازی   کردم . «                                                                                                          

چالشهای
رضاکیانیان
درنقشیک
روحانی

یحیــی گل محمدی: 
اول  »نیم فصــل 
با  بــود،  ماجراجویانــه 
توجه به  شرایط موجود 
نشــیب های  و  فــراز 
مختلفی داشــتیم، از حضــور مالک جدید 
پدیده در فوتبال خوشحال هستم. جز عشق 
به  فوتبال و جوانان به  نظــر موضوع دیگری 
نمی توانست مالک جدید پدیده را وارد ورزش 
کند؛ چراکه بخــش خصوصــی در ورود به 
ورزش همیشــه متضرر شده اســت. اردوی 
10روزه دوبی یا ترکیه داریم، در این اردو، دو 
یا ســه بازیکن که کمتر بازی کردند، از تیم 
جدا می شوند؛ همچنین درصدد تقویت تیم 
هســتیم. در این راستا با دو یا ســه بازیکن 
خوب صحبت کردیم تا در نیم فصل دوم بهتر 
قدم برداریم. با گذشــت ۶ماه هنوز مشــکل 
زمین تمریــن داریم و از کســانی که در این 
زمینه نقش دارند، تقاضا دارم مشکل زمین را 

برطرف کنند.«

امیرحســین فتحی: 
»مــن همیشــه ارتباط 
خوبی با فرهاد مجیدی 
داشــته ام و از روزی که 
مسئولیت گرفته ام، این 
ارتباط بیشتر هم شده است. مجیدی با توجه 
به این که کلاس های مربیگری را در بالاترین 
سطح خود پشت سر گذاشــته است و یکی از 
بزرگترین سرمایه های باشگاه است،  تصمیم 
گرفتیــم کنار مربــی بــزرگ، کارنامه دار و 
باسابقه ای مانند شــفر قرار بگیرد تا در آینده 
بتواند به باشگاه استقلال کمک کند. قطعا هر 
مربــی بــه کادر اســتقلال اضافه شــود، با 
هماهنگی شــفر خواهد بود. مگر می شــود 
بدون هماهنگی شفر کسی به کادرفنی اضافه 
شــود؟ در ضمن از زمانی هم که من آمده ام، 
مخالفتی از شفر در این زمینه ندیده ام و فقط 

به دنبال زمان مناسب برای این کار بودیم.«

بهــروز افخمی:  »در 
ادامــه یک بحــث ادبی 
دربــاره فــرم و ارزش 
داســتان های  هنــری 
صادق هدایت گفتم که 
یک جور همجنس خواهی  ســرکوب شده و 
منفعل در داســتان هایش احساس می شود. 
حالا عده ای کــه اگر بخواهند اســم صادق 
هدایت را بنویســند باید کپی، پیست  کنند 
فکر کردند با این قضیه تفریــح کنند و وارد 
بحث شوند. به قول معروف وقتی یک مهندس 
حرف می زند یک عملــه نباید دخالت  کند و 
حرف زیــادی بزند. باید گــوش کند و بگوید 

نمی فهمم که خب، در همین نفهمی بماند.« 

ره
چه

حسین جمشیدی| مثل همیشــه رونمایی از ترانه 
رسمی تیم ملی حرف وحدیث هایی را در پی داشت. 
با این که گفته می شد فدراسیون برای تولید این ترانه 
به خواننده های سرشــناس داخل ایران پیشنهاد 
همکاری داده، اما به خاطر مشکلات مالی نتوانسته 
کارش را به سرانجام برساند، درنهایت خواننده ای که 
سال هاست در نروژ زندگی می کند، ترانه ای را برای 
تیم ملی در جام ملت های آسیا اجرا کرد. به همین 
بهانه با »بهرام قوچان نــژاد« ملقب به »ماهور« که 
خواننده ترانه رسمی تیم ملی شده، همکلام شدیم. 
در ادامه مشروح گفت وگوی »شهروند« با خواننده 

ترانه رسمی تیم ملی در جام ملت ها را می خوانید.

   شاید تا چند هفته پیش خیلی از ایرانی ها اسم 
شما را هم نشــنیده بودند. از چگونگی پیشنهاد 

فدراسیون و اجرای ترانه رسمی تیم ملی بگویید؟
من قطعه ای به نام »قهرمان« را قبلا تولید کرده بودم که 
منتشر نشده بود. مسئولان فدراســیون این ترانه را شنیده 
بودند و از من دعوت کردند به ایران بیایم. بعد از صحبتی که 
داشتیم، قرار شد ترانه »قهرمان« را منتشر کنیم، تا از این پس 
برای همه تیم های ملی در رشته های مختلف مورد استفاده 
قرار بگیرد. همچنین فدراسیون هم سفارشی برای اجرای 
ترانه رسمی تیم ملی به من داد و گفت که باید طی سه هفته 
آماده شود. آنها تاکید داشتند این ترانه که »افتخار« نام دارد، 

ساده باشد. 
   خودتان از خروجی کار راضی بودید؟

به هر حال دوست داشتند این ترانه جنبه عمومی داشته 
باشد و میان مردم پا بگیرد. ما هم این سبک را انتخاب کردیم 

و فکر نمی کنم مشابهی تا به حال داشته باشد. 
   مســئولان فدراسیون سراغ شــما آمدند یا 

واسطه ای شما را به آنها معرفی کرده بود؟
هیچ واســطه ای بین ما نبود. آنها ترانه قهرمان را شنیده 

بودند و با من تماس گرفتند. 
   شاید همین که در ایران شناخته شده نیستید، 

شائبه هایی را به وجود آورد؟
تمام زندگی و کارم موسیقی است. من در نروژ دانشکده 
موسیقی دارم و در دانشکده رسمی این کشور هم تدریس 
می کنم. حدود 27، 28 ســال اســت که شــبانه روز دنبال 
موسیقی هستم. البته از سه ســال قبل در ایران هم مجوز 
رســمی گرفتم. به هرحال این که چنیــن وظیفه ای به من 
سپرده شد، موهبتی بود که نصیبم شد. قبول دارم که داخل 
ایران شناخته شده نبودم و با این ترانه شاید مردم بیشتر مرا 

بشناسند. 
   قبل از این که نام شما وسط باشد، گفته می شد 
فدراسیون مشکل مالی دارد. برای ساخت این ترانه 

پولی هم دریافت کردید؟
فعلا هیچ صحبتی از پول میان ما نشده، چون اصلا فرصتی 
نبود. ما خیلی سریع کار را شروع کردیم و چند روز قبل هم 
آن را تحویل فدراســیون دادیم. نیت من بیشــتر کمک به 
تیم ملی بود. شاید بعدا بتوانیم بر سر مسائل مالی هم صحبت 

کنیم. 
   قرار است شــما در حین برگزاری جام ملت های 

آسیا و در امارات هم فعالیتی داشته باشید؟
به من گفته اند که برنامه ریزی سفر امارات را می کنند. فعلا 

کنسرت یا اجرای این ترانه در امارات مشخص نیست. 
   بازخوردهایی که در این چند روز و بعد از انتشار 

ترانه داشتید،  مثبت بود؟
کسانی که اطراف من هســتند و این ترانه را گوش دادند، 
کامنت های مثبتی برایم داشــتند؛ هم از ریتم و هم از خود 
آهنگ استقبال کردند. البته منتقدانی هم هستند که قضایا 
را طور دیگری برداشت کردند و حرف هایی زدند که خیلی 

جالب نبود.
   درباره این انتقادات واضح تر توضیح می دهید؟

صحبت هایی شنیدم که می گفتند من برای این که این 
ترانه را بخوانم، پول پرداخت کردم! این دسته معتقدند من 
می خواستم با این کار معروف شوم! من هم در جواب از یک 
جمله معروف استفاده کردم: »انسان های بدطینت هر چه در 
ذات خودشان هست، به دیگران نسبت می دهند«. من طور 
دیگری بزرگ شدم و در ذات من نیست که به کسی پول یا 

رشوه بدهم. 
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یـا  پناهگاه هـا  موقعیـت 
منطقـه  امـن  گریزگاه هـای 
سـکونت خود )مثلا پـارک ها 
یـا سـوله هـا( را بـرای مواقع 

کنیـد. شناسـایی  بحرانـی 

معرفیاهداکنندگانجوایزگلدنگلوب

بردلی کوپــر، آنتونیو باندراس، امیلــی بلانت، مایا 
رودولف، لیدی گاگا، ایمی پولر و لوسی لیو تنها اسامی 
بخشی از ستارگانی اند  که قرار است روز ۶ ژانویه جوایز 
هفتادوششمین دوره گلدن گلوب را اهدا کنند. اسامی 
این گروه از اهداکنندگان جوایز گلدن گلوب  امســال 
درحالی از ســوی انجمن مطبوعات خارجی هالیوود  
روز جمعه ۴ ژانویه اعلام شــد که یک روز پیش از آن 
این انجمن  فهرست گروه نخست اهداکنندگان جوایز 
امسال را نیز منتشــر کرده بود. در فهرست، نخست 
نام های مشهوری مانند هریسون فورد،  سورشا رونان، 
استرلینگ کی براون، لوپیتا نیونگو، گری اولدمن، سام 
راکول، هلی بری، چادویک بوزمن و ... هم به چشــم 

می  خورد .    

خبر

 گفت وگوی »شهروند« با ماهور، خواننده ترانه رسمی تیم ملی در جام ملت ها

گفتندپولدادهتامعروفشود!
  در ذات من نیست به کسی رشوه بدهم                              کامنت هایی که درباره ترانه ام گرفتم، مثبت بود


